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Město Morkovice-Slížany

ročník -XXII, číslo 2 - červen 2019

Rekonstrukce sokolovny

dovanou prostavěnost prokazatelně zaručoval 
a  stavba byla v  polovině října zahájena. Do-
datkem k  SOD se také zkrátila doba výstavby 
na 8,5 měsíce, tedy do 30.6.2019. Současně se 
stavebními pracemi na sokolovně probíhala ko-
munikace s poskytovatelem dotace, tedy Minis-
terstvem školství, mládeže a tělovýchovy. Tomu 
byly postupně zasílány požadované dokumenty. 
Je třeba poděkovat Stanislavu Foltýnovi, tajem-
níkovi MěÚ, který převážnou část této agendy 
zajišťoval. Rozhodnutí o poskytnutí dotace vy-
dalo MŠMT teprve 30.11.2018!

Na rekonstrukci stavební části v celkové výši 
13 842 381 Kč získal tedy Sokol dotaci 7,2 mil. 
Kč z Ministerstva mládeže, tělovýchovy a sportu 
a částkou 6,637 mil. Kč přispělo město.

Vidět je nová fasáda, ale hlavní díl prací pro-
bíhal od podzimu uvnitř budovy. Především to 
byly tyto práce:
- nové elektroinstalace v celé budově
- nové ústřední vytápění
- rekonstrukce sociálního zřízení pro veřejnost
- stavba nového sociálního zařízení vč. sprch 

pro účinkující

- stavba nového sociálního zařízení pro imo-
bilní

- demontáž podhledu v  hlavním sále a  ná-
sledná oprava stropu sálu

- výměna oken a dveří
- kamenný obklad schodiště
- nové vstupní schodiště
- nové podlahy v celé budově
- snížení stropu v kulisárně
- nová konstrukce všech vrstev podlahy pódia
- nové zábradlí balkonu

Úspěšně probíhající stavební práce se daří 
i díky obětavému přístupu Ing. Vymazala (sta-
vební dozor) a  Bc. Pavla Tesaře (koordinátor 
BOZP), kteří svými zkušenostmi velmi přispí-
vají k tomu, aby se rekonstrukce sokolovny zda-
řila.

Aby bylo možné sokolovnu od podzimu vy-
užívat i na kulturní akce, poskytlo město Sokolu 
Morkovice další dotaci ve výši 996 000 Kč na 
scénické vybavení (opona, harlekýn, sufi ta, zad-
ní a boční horizonty) a dokončování práce, které 
nebyly součástí původní zakázky, především na 
nový nátěr střechy.

Zastupitelstvo města také souhlasilo s uvol-
něním částky 500 000 Kč na nákup stolů a židlí 
a  také částky 622 000 na pořízení osvětlovací 
techniky, mixážního pultu a promítací techniky 
(část bude využívána i  při promítání v  letním 
kině). Uvedené vybavení bude v majetku města 
a bude do sokolovny zapůjčeno.

A malá poznámka na závěr. Jako u  každé 
rekonstrukce, tak i zde bylo třeba velmi tzv. hlí-
dat peníze, protože opravovat se dá jen to, na co 
máme fi nance. Chápu sice poznámky typu proč 
se neudělá „to či ono“, když už se to opravuje, 
ale odpověď je jednoduchá – aby se „to či ono“ 
mohlo udělat, musí na to být zdroje. 

Jsem přesvědčený, že dostupné peníze byly 
využity maximálně účelně a naši občané se již 
nyní mohou těšit na akce, které v opravené so-
kolovně budou probíhat.

Asi každý, kdo se pohyboval na ul. Sokol-
ská, zaregistroval probíhající rekonstrukci soko-
lovny.

Sokolovna je v  majetku TJ Sokol Morko-
vice, která požádala o  dotaci na rekonstrukci 
budovy Ministerstvo školství. Ministerstvo o ní 
mělo rozhodnout do konce dubna. Neofi ciální 
zpráva o získání dotace 7,2 mil. Kč přišla ale až 
v září, a to s tím, že dotace musí být do konce 
roku 2018 vyčerpána. 

Bylo značnou osobní odvahou i  rizikem 
výboru jednoty za těchto podmínek dotaci při-
jmout, protože bylo potřeba zajistit prostavění 
7,2 mil. Kč do konce roku a  současně doložit 
ministerstvu všechny požadované doklady pro 
vydání rozhodnutí o poskytnutí dotace. 

Smlouva s  dodavatelem stanovila dobu 
rekonstrukce na 12 měsíců. Vinou pozdního 
rozhodnutí MŠMT o dotaci se v roce 2018 dalo 
stavět max 2,5 měsíce (pokud odečteme i Váno-
ce) – tedy cca pětina plánované doby výstavby, 
prostavěno však muselo být více než polovina 
objemu fi nancí. S dodavatelem se podařilo se-
stavit reálný harmonogram prací, který poža-
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 4 
konaného dne 13.3.2019

v 17.00 hod.  v zasedací místnosti Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 14 členů městského zastupitelstva.
Omluvena: Ing. Pěnčíková

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 3 
Petr Jablunka upozornil na chybu v zápisu – V bodě č. 2 Rozpočtové 
opatření je chybně uvedeno číslo rozpočtového opatření. Bude provedena 
oprava z „Rozpočtové opatření č. 2“ na „Rozpočtové opatření č. 1“. 
Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 3 byl schválen.

Návrhová komise: Mgr. Barnetová, Ing. Kamil Rábek MBA, MSc.
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Albrechtová, MUDr. Chvátalová

Program: 1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady města
 3. Dotace pro TJ Sokol Morkovice
 4. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci ve městě
 5. R ozpočtové opatření č.2
 6. Směrnice na poskytování dotace na opravy nemovitosti po 

změně vlastníka nemovitosti 
 7. Majetkoprávní úkony
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1.Zpráva o plnění usnesení                                                                                                                                        
- Kupní smlouva na 4/5 pozemku p.č. 1814/21 v k.ú. Morkovice s pa-

nem Štětinou byla podepsána.
- Kupní smlouva na pozemek p.č. 1814/20 v k.ú. Morkovice s paní 

Obdržálkovou – je v jednání. 
- Byly podepsány všechny smlouvy na prodej bytů v bytovém domě 

č.p. 181
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění 
usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 4.12.2018 do 5.3.2019
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou zve-
řejněny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti 
rady města za období od 4.12.2018 do 5.3.2019.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Investiční dotace pro TJ Sokol Morkovice
Zpráva o rekonstrukci sokolovny
Projekt rekonstrukce sokolovny zpracoval Ing. Ladislav Vymazal a tento 
projekt byl opakovaně využitý jako podklad pro žádost o poskytnutí do-
tace.
O žádostech o dotaci na rok 2018 mělo ministerstvo rozhodnout do kon-
ce dubna. Proto na zhotovitele stavby proběhlo v dostatečném předstihu 
v lednu 2018 výběrové řízení. Výběrové řízení organizovala podle podmí-
nek dotačního titulu a v souladu se zákonem č. 134/2016 Sb. o zadávání 
veřejných zakázek společnost ENVI Agentura Trunda s. r. o., Olomouc. 
Smlouva s vítězem byla uzavřena dne 23.4.2018 s dobou stavby 12 měsíců 
od předání staveniště s cenou 11 439 984 Kč bez DPH, tj. 13 842 360,64 Kč 
vč. DPH.
Jak již bylo uvedeno, na akci bylo požádáno o dotaci z MŠMT. Neofi ciální 
zpráva o získání dotace 7,2 mil. Kč přišla počátkem září 2018 s tím, že do-
tace musí být do konce roku 2018 vyčerpána. 
Bylo značnou osobní odvahou i rizikem výboru jednoty za těchto podmí-
nek dotaci přijmout, protože bylo potřeba zajistit prostavění 7,2 mil. Kč do 
konce roku a současně doložit ministerstvu všechny požadované doklady 
pro vydání rozhodnutí o poskytnutí dotace. 
SOD s  dodavatelem stanovila dobu rekonstrukce na 12 měsíců. Vinou 

pozdního rozhodnutí MŠMT o dotaci se v roce 2018 dalo stavět max 2,5 
měsíce (pokud odečteme i Vánoce) – tedy cca pětina plánované doby vý-
stavby, prostavěno však muselo být více než polovina objemu fi nancí. S do-
davatelem se podařilo sestavit reálný harmonogram prací, který požado-
vanou prostavěnost prokazatelně zaručoval a stavba byla v polovině října 
zahájena. Dodatkem k SOD se také zkrátila doba výstavby na 8,5 měsíce, 
tedy do 30.6.2019. Současně se stavebními pracemi na sokolovně probíhala 
komunikace s poskytovatelem dotace, tedy Ministerstvem školství, mláde-
že a tělovýchovy. Tomu byly postupně zasílány požadované dokumenty. Je 
třeba poděkovat Stanislavu Foltýnovi, tajemníkovi MěÚ, který převážnou 
část této agendy zajišťoval. Rozhodnutí o poskytnutí dotace vydalo MŠMT 
teprve 30.11.2018!
V rozhodnutí o poskytnutí dotace jsou mimo jiné jako závazné ukazatele 
uvedeny výše poskytnuté dotace 7,2 mil. Kč a termín dokončení 31.7.2019. 
Do konce roku 2018 byly vyfakturovány stavební práce v  celkové výši 
7  253  365,41 Kč. Ty byly uhrazeny ve výši 7,2 mil. z  dotace a  ve výši 
53 365,41 Kč z vlastních zdrojů jednoty. Na vlastní práce dohlíží stavební 
komise, která se dle možnosti svých členů účastní pravidelných kontrol-
ních dnů.
Funkci TDI vykonává Ing.L.Vymazal., koordinátor BOZP je Bc. P. Tesař.
V tuto chvíli probíhá stavba bez problémů a podle zpracovaného harmo-
nogramu prací se dá předpokládat, že bude dodržen termín dokončení 
k 30.6.2019.
Zásadním problémem je dofi nancování rekonstrukce v roce 2019. Město 
Morkovice-Slížany bylo připraveno poskytnout dotaci 5,537 mil. Kč (byla 
již zastupitelstvem schválena 11.9.2018, následně ale zastupitelstvo dne 
12.12.2018 zrušilo veřejnoprávní smlouvu o jejím poskytnutí). Jak bylo již 
opakovaně vysvětlováno, na dofi nancování mimo již schválené částky 5, 
537 mil. Kč chybí ještě 1,1 mil. Kč.
Vysoutěžená cena vč. DPH: 13 842 380,64
Dotace MŠMT: 7 200 000,00
Dotace  z rozpočtu města: 5 537 000,00
Celkem dotace: 12 737 000,00
Rozdíl: 1 105 380,64

Město uzavřelo se Sokolem smlouvu o budoucí darovací smlouvě (přílo-
ha).
15.2.2019 proběhla valná hromada, která mimo jiné zvolila výbor jednoty 
ve složení starosta P. G., místostarosta P. M., jednatel P. T., hospodář J. P., 
náčelník T. K.
Předkladatelem byl navržen následující seznam povinností TJ Sokol Mor-
kovice:
 akce pořádané ZŠ a MŠ zdarma
 plesy pořádané organizacemi se sídlem ve městě Morkovice-Slížany 

za provozní náklady
 koncerty PS Cantus v počtu 3/rok za provozní náklady
 zkoušky a divadelní představení Morkovských ochotníků za provozní 

náklady
 další akce Morkovských ochotníků v počtu 5/rok za náklady (divadel-

ní zima)
 jednání orgánů města a orgánů zastupitelstva města a rady města 

zdarma (tj. zastupitelstvo, rada, výbory a komise)
 akce pořádané městem v počtu 10/rok zdarma (červencová noc, hody 

v případě nepříznivého počasí, …)
 zahrada otevřená pro děti z MŠ a ZŠ zdarma

Jiří Vinklárek uplatnil pozměňující návrhy, o kterých se jednotlivě hlaso-
valo.
Sokol Morkovice se zavazuje plnit následující:
 akce pořádané ZŠ a MŠ zdarma
 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
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 akce pořádané organizacemi se sídlem ve městě Morkovice-Slížany, na 
kterých se bude vybírat vstupné, za provozní náklady

 Hlasování: Pro návrh hlasovalo 13 členů městského zastupitelstva. Jan 
Jablunka se zdržel hlasování.

 zkoušky, besedy, výstavy, schůze organizací se sídlem v městě Morko-
vice-Slížany, na kterých se nevybírá vstupné, zdarma

 Hlasování: Pro návrh hlasovali 3 členové zastupitelstva J. Vinklárek, P. 
Jablunka a MUDr. Chvátalová, ostatní členové Mgr. Albrechtová, Mgr. 
Barnetová, Ing. Bleša, Z. Frkal, Mgr. Horák, J. Jablunka, J. Navrátil, Mgr. 
Pešáková, Ing. Rábek, Vl. Štětina a Ing. Zdražilová se zdrželi hlasování.

 Návrh nebyl přijat.
 jednání orgánů města a orgánů zastupitelstva města a rady města zdar-

ma (tj. zastupitelstvo, rada, výbory a komise)
 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
 akce pořádané městem v počtu 10/rok zdarma (červencová noc, hody 

v případě nepříznivého počasí, …)
 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
 zahrada otevřená pro děti z MŠ a ZŠ zdarma
 Hlasování: Schváleno jednomyslně. 
 závazky se nevztahují na podnikající subjekty
 Hlasování: Schváleno jednomyslně.
Schválené povinnosti byly vloženy do smlouvy o poskytnutí dotace.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí investiční do-
tace ve výši 6 637 000 Kč pro Tělocvičnou jednotu Sokol Morkovice na akci 
„Stavební úpravy sokolovny Morkovice“.

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskyt-
nutí investiční dotace z rozpočtu města Morkovice-Slížany na akci  „Sta-
vební úpravy sokolovny Morkovice“ mezi městem Morkovice-Slížany a Tě-
locvičnou jednotou Sokol Morkovice ve znění dle přílohy č. 5 a pověřuje 
starostu města podpisem této smlouvy.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 13 členů městského zastupitelstva. Petr 
Jablunka se zdržel hlasování.

4. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci ve městě – příloha č.1
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí Zprávu Policie ČR 
o bezpečnostní situaci za rok 2018 ve městě Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

5. Rozpočtové opatření č. 2 – příloha č.2
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 2 
dle přílohy č.2
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

6. Směrnice na poskytování dotace z rozpočtu Města Morkovice – Slížany 
na opravy nemovitosti po změně vlastníka nemovitosti - příloha č.3.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Směrnici na poskytování 
dotace z  rozpočtu města Morkovice – Slížany na opravy nemovitosti po 
změně vlastníka nemovitosti nebo na odstranění stávající nemovitosti a ná-

sledné výstavby rodinného domu na uvolněném pozemku dle přílohy č.3.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7. Majetkoprávní úkony
a) Koupě pozemku p.č. 1201/3 ostatní plocha o výměře 63 m2 v k.ú. Mor-
kovice od Obdržálkové Ludmily, Kroměříž za 350,- Kč/m2.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku p.č. 
1201/3 ostatní plocha o výměře 63 m2 v k.ú. Morkovice od paní Obdržál-
kové Ludmily, Kroměříž za 350,- Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7. b) Přijetí daru od paní N. V. Morkovice č.p. 258, a to id. 24/950 pozemku 
p.č. 247/2 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 164 m2 v k.ú. Morkovice.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru od paní N. V. 
Morkovice č.p. 258, a to id. 24/950 pozemku p.č. 247/2 zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 164 m2 v k.ú. Morkovice.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7.  c) Koupě nemovitostí v exekuci– pozemek p.č. 109 se stavbou a poze-
mek p.č. 110/1 v k.ú. Morkovice – příloha č.4
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi nemovitostí, a  to 
pozemku p.č. 109 zast. plocha o výměře 368 m2 jehož součástí je stavba bez 
č.p. a pozemku p.č. 110/1 ovocný sad o výměře 2541, vše v k.ú. Morkovice 
v dražebním jednání s maximální cenou 1 410 000 Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7.  d) Koupě části pozemku p.č. 329/6 ostatní plocha o celkové výměře 
129m2 v k.ú. Morkovice , a to  id. 1/2 od manž. Foltýn Vítězslav a Foltýnová 
Květoslava, Morkovice 606 a id. 1/2 od  pana Foltýna Martina, Morkovice 
606 za 50,- Kč/m2.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi  části pozemku p.č. 
329/6 ostatní plocha v k.ú. Morkovice , a to id. 1/2 od manž. Foltýn Ví-
tězslav a Foltýnová Květoslava, Morkovice 606 a id. 1/2 od pana Foltýna 
Martina, Morkovice 606 za 50,- Kč/m2 .
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7.   e) Koupě pozemku p.č. 329/7 ostatní plocha o výměře 136 m2, a  to 
id. 3/4 od Božákové Heleny, Morkovice 684 a id.  1/4 od paní Mgr. Jany 
Ohnoutkové, Morkovice 711 za 50,- Kč/m2.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku p.č. 329/7 
ostatní plocha o výměře 136 m2, a to id. 3/4 od Božákové Heleny, Morkovice 
684 a id.  1/4 od paní Mgr. Jany Ohnoutkové, Morkovice 711  za 50,- Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7.  f) Stanovení prodejní ceny stavebních pozemků na výstavbu RD v loka-
litě „Záhumenice“ a ul. Nová. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodejní cenu stavebních 
pozemků na výstavbu RD v lokalitě „Záhumenice“ a ul. Nová. ve výši 450,- 
Kč bez DPH za 1 m2 pozemku.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

Městská zeleň

Vážení spoluobčané, rád bych v ám touto 
formou odpověděl na Vaše časté dotazy, které 
na mne směřujete.

Mnoho občanů se zajímalo o  stromy na 
ulici 17.listopadu u DPS a bytovek, část obča-
nů chtěla tyto stromy skácet úplně, část žádala 
ořezy a byli i tací, co byli proti jakémukoli zá-
sahu na stromech. Vzhledem k tomu, že není 
naším cílem likvidovat zeleň, jsme se rozhodli 
pro ořezy. Po tomto kroku někdo z občanů dal 
podnět týkající se zásahu na těchto dřevinách 
České inspekci životního prostředí.

ČIŽP dospěla k  závěru, že společenské 
i  ekologické funkce dřevin na dané lokalitě 
byly zachovány a veškeré zásahy prováděné na 

kontrolovaných dřevinách byly dle posouzení 
inspekce provedeny v souladu s arboristickým 
standardem „řez stromů“ a s ohledem na zdra-
votní stav dřevin.

Povinností každého vlastníka je starat se 
a udržovat dřeviny rostoucí na jeho pozemku. 
Stromy přerostlé a  proschlé představují bez-
pečnostní riziko pro nás všechny. Zalomená 
větev je nejčastější příčinou napadnutí zdra-
vého stromu plísní nebo dřevokaznou houbou 
a následné nutnosti odstranění stromu.    

Protože nám opravdu záleží na zdravé 
a  bohaté zeleni v  našem městě a  kolem něj, 
vytvořili jsme za pomoci města, místních pro-
gramátorů a  základní školy Morkovice  pro-

jekt s názvem Stromák. 
Stromák má nejen dětem ze základní ško-

ly, ale všem nám občanům města, kterým zá-
leží na přírodě, umožnit o část zeleně v našem 
městě pečovat. Můžete si zasadit nebo adopto-
vat strom. Ten pojmenujete přezdívkou nebo 
svým jménem a zaregistrujete se na stránkách 
www.stromak.cz. Cílem projektu je vysazová-
ní nových stromů, péče o ně a hlubší prováza-
nost občanů s přírodou.

Zanechme našim dětem město Morkovi-
ce-Slížany zelené, stromy v něm zdravé a bez-
pečné.   Děkuji všem, kdo se zapojí a také těm, 
kdo přírodě neškodí.

místostarosta Zdeněk Frkal
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Poděkování

 Kotlíkové dotace ve Zlínském kraji – 3. vlna

V  letošním roce  se u  nás ve fotbalovém 
klubu FC Morkovice změnilo pár věcí. Za prvé 
se změnilo vedení v  řádných volbách, kde si 
členové FC Morkovice zvolili své zástupce až 
do roku 2024.

Prezidentem FC Morkovice byl  zvolen 
Ing. David Vlček a spolu s ním členové výbo-
ru: Jiří Juřena, Ing. Jan Bleša, Martin Koutňák, 
Jakub Kapounek, Radek Barnet, Bc. Marek 

Vyhlášení programu: 10. září 2019, elektro-
nický příjem žádostí: 15. října 2019 od 8:00 
hodin.

Pro koho je dotace určena? 
Pro fyzické osoby - vlastníky a spoluvlastní-
ky rodin ných domů na území Zlínského kra-
je, které jsou převážně vytápěny kot lem na 
pevná paliva s ručním přikládáním 1. nebo 
2. emisní třídy, napojeným na otopnou sou-
stavu a komínové těleso. Jeden žadatel může 
podat pouze jednu žádost o dotaci!
Za rodinný dům je pro účely dotace pova-
žován také bytový dům maximálně se 3 by-
tovými jednotkami. 

Na co je dotace určena? 
Na výměnu stávajícího kotle na pevná paliva 
s ručním přikládáním 1. nebo 2. emisní třídy 
za nový ekologický zdroj tepla:
• Kotel pouze na biomasu (automatický i s 

ručním přikládáním) 
• Plynový kondenzační kotel 
• Tepelné čerpadlo 

Žadatelem vybraný kotel musí být uveden 
v „seznamu kotlů“ pod porovaných z kotlíkové 
dotace – Seznam výrobků a technolo gií, kte-

Bleša. Po převzetí a  rozdělení funkcí se  dali 
hned do práce. Nesmíme samozřejmě zapo-
menout poděkovat bývalému výboru za jejich 
práci.

Chtěli bychom vyzdvihnout jednu z prv-
ních akcí, která se nám povedla zdárně dotáh-
nout do fi niše.

Už několik let bylo potřeba udělat rekon-
strukci občerstvení na hřišti. Takzvaný bufet, 

rý je průběžně aktualizován a  je zveřejněn 
na webových stránkách https://svt.sfzp.cz. 
V případě nákupu nového kotle s ručním při-
kládáním (na kuso vé dřevo) je povinností 
žadatele pořídit i  akumulační nádobu, a  to 
o objemu, který je určen výkonem kotle - 55 l 
vody na 1 kW výkonu kotle. 
Z kotlíkové dotace lze podpořit výměny kotlů 
realizované v období již od 15. 7. 2015.

Jaká je výše dotace? 
 Tepelné čerpadlo – až 80 % způsobilých 

výdajů, nejvýše 120 000 Kč
 Automatický (samočinný) kotel na bioma-

su – až 80 % způsobilých výdajů, nejvýše 
120 000 Kč

 Kotel na biomasu s ruční dodávkou pali-
va – až 80 % způsobilých výdajů, nejvýše 
100 000 Kč

 Plynový kondenzační kotel – až 75 % způ-
sobilých výdajů, nejvýše 95 000 Kč

Podpora bude navýšena o  částku 7 500 Kč 
v  případě, že je výměna kotle realizována 
v prioritní obci

Co je možné uhradit z dotace (způsobilé vý-
daje)?

Vzor fotodokumentace k žádosti o kotlíkovou dotaci Vzor fotodokumentace odpojeného starého kotle k vyúčtování 
kotlíkové dotace

Špatná fotodokumentace - není vidět 
napojení na komín Odpojený kotel

Správná fotodokumentace - kotel za-
pojený na komín a otopnou soustavu Původní místo po odpojeném kotli

• Nový kotel / zdroj včetně nákladů na jeho 
instalaci a stavební práce

• Novou otopnou soustavu
• Rekonstrukci stávající otopné soustavy
• Nezbytné zkoušky a měření spojené s uve-

dením kotle do provozu
• Projektovou dokumentaci (kromě nákla-

dů na zpracování žádosti)

Jaké dokumenty budete k  žádosti potřebo-
vat? 
• Fotodokumentaci původního kotle na 

tuhá paliva se zřejmým  připojením na 
komín a otopnou soustavu

• Revizní zprávu původního kotle (musí být 
uvedena emisní třída kotle)

• Souhlas spoluvlastníka nemovitosti, pří-
padně pozemku

V rámci kotlíkových dotací NELZE provést 
výměnu: 
• Stávajícího starého plynového kotle  
• Stávajících kamen (kachlová, krbová, liti-

nová) a kuchyňského sporáku
• Stávajícího kotle s  ručním přikládáním 

emisní třídy 3 a vyšší
• Stávajícího kotle s  automatickým přiklá-

dáním paliva

už neodpovídal dnešním požadavkům ani 
hygieně. Dalším hlavním důvodem bylo to, že 
naše mužstva hrají každý týden svá utkání a to 
od školičky až po A mužstvo, na které k nám 
jezdí  mnoho  fanoušků z celého kraje,  a nejen 
to. Proto jsme museli něco vymyslet a udělat.  
Samozřejmě nám bylo jasné, že bez pomoci se 
nehneme ani o píď. Byla to dlouhá cesta, ale 
vše se podařilo a  dnes na našem fotbalovém 
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Kompostovat má smysl

Milí občané, jaro je již v plném proudu a jelikož je opakování matka 
moudrosti, rozhodli jsme se opět otevřít téma BIO odpadu a  kompos-
tování. Kdo dává kuchyňský bioodpad do popelnice, dělá velkou chybu. 
Bioodpad je totiž výborná surovina do kompostu. Někteří lidé si myslí, 
že kompostér je pouze na trávu a listí a to je velký omyl. Kompostéry jsou 
především na kuchyňský bioodpad.  Kompostování samotné trávy nebo 
listí není žádná hitparáda. Kuchyňský bioodpad díky svojí pestré skladbě 
a velkému obsahu vody proces kompostování doslova nakopne.
Důvody proč nedávat kuchyňský bioodpad do popelnice:
1. Jak jsme si již řekli, kuchyňský bioodpad je výborná surovina do kompostu. 
2. Nebude Vám zapáchat popelnice – Kuchyňské bioodpady nejsou nic 

jiného než organické zbytky, které se přirozeně rozkládají. Při rozkla-
du vzniká zápach, který se postupně akumuluje v uzavřené popelnici, 
a když pak po čase zvednete víko, vyvalí se na vás nepříjemný zápach 
vašeho rozkládajícího se bioodpadu. Má to jednoduché řešení: Nedávat 
do popelnice bioodpad, popelnici mít postavenou ve stínu a nechat po-
otevřené víko, aby popelnice „dýchala“.

3. Nebude Vám rezivět popelnice – bioodpad je totiž bohatý na vodu, kte-
rá způsobuje korozi plechových nádob.

4. Kuchyňský bioodpad komplikuje zpracování směsného odpadu, ať už 
ve spalovně nebo na skládce.

5. Ušetří se peníze – Tak například běžná domácnost vyprodukuje ročně 
přibližně 80 kg kuchyňského bioodpadu na osobu. Když je v domácnos-
ti například 6 lidí, máte za rok celkem 480 kg odpadu. Když si vezmeme 
náklady na uložení kila odpadu a náklady na svoz, vychází to nějakých 
1000 Kč. Pokud se zdraží skládkování, jak nám ministerstvo slibuje, 
mohlo by to dělat přibližně 1850 Kč.

A co vše mohu do kompostéru dát?
zbytky jídel (kromě masa, příp. maso a kosti v menší míře), ovoce, ze-
lenina, pečivo (i plesnivé), květiny (včetně hlíny), papírové kapesníčky, 
čajové sáčky, kávové fi ltry a sedliny, trus býložravých zvířat, proložky od 
vajíček, pečicí papír (ne mastný)

Do kompostéru naopak nepatří:
oleje a  tuky, zbytky cigaret, smetky, letáky, noviny, časopisy, vlhčené 
ubrousky a toaletní papír

Určitě tedy doporučujeme využívat likvidace BIO odpadu přímo 
v místě původu, tedy ve vašich domácích kompostérech nebo hnojištích. 
Je to nejlevnější a nejekologičtější možnost, jak s tímto druhem odpadu 
naložit. A jako bonus Vám nebude rezivět ani zapáchat popelnice. A navíc, 
je to velmi jednoduché!

Zpáteční lístek: Draci, dráčci a létající krabice

Vážení a milí. Dnes mi opět dovolte, zakou-
pit pro vás jeden „Zpáteční lístek do dětství“. 

Chtěl bych, aby ti mladší uznali, že dětství ne-
bylo vždy jen radování se ze všeho, a vše nebylo 
jen podle dětské představy tak, jak tomu je v dneš-
ní době. Dnes dítě dostane ihned, nebo v nejbližší 
možné době to, co si právě jeho hlavička smyslí. 
V prvních letech po válce tomu bylo jinak. I když 
se rodiče snažili poskytnout vše, co bylo pro dítě 
potřebné, některé věci musely počkat.

Dnes se zmíním o tom, jak moc jsem toužil 
mít pořádného draka. Myslím draka na vypou-
štění do vzduchu, aby pak on, můj první drak, 
se vznášel vysoko v oblacích a napjatý motouz 
v mých dětských ručkách, se chvěl silou překo-
návaného poryvu a já byl ten silák, jež krotí své-
ho dráčka ze špejlí a papíru.

,,Babičko, mohl bych si udělat draka?“ zeptal 
jsem se jednou své milované babičky v době, kdy 
jsem byl v podzimních dnech opět ve Slížanech. 
Po drakovi jsem zatoužil právě v okamžiku, kdy 
jsem nad chalupami zahlédl ve výšce právě tako-
vého, jakého jsem si také přál.

,,Ty si chceš udělat draka? Vždyť jsi na to ješ-
tě malý,“ odpověděla babička s úsměvem a po-
hladila svého malého konstruktéra po blonďaté 
hlavičce.

,,Chtěl,“ odpověděl jsem toužebně. ,,Tako-
vého, jaký lítá nad vesnicí. Je celý modrý a má 
strašně dlouhý ocásek s  pentličkami. Je moc 
krásný. Můžu si ho tedy udělat?“

,,Co bys nemohl, ale nemáš k tomu potřeb-
né věci, jaké potřebuješ ke stavbě,“ odpověděla 
babička a v očích se jí určitě zračila obava, že mi 
v tomto nemůže pomoci. 

,,Co k tomu potřebuji?“ vyzvídal jsem dál.
,,No, nějaké špejličky, lepidlo, pak takový 

jemný papír a dlouhý provázek na ocásek. A pak 
ještě dlouhý „špagát“, aby ti ten dráček vyletěl 
hodně vysoko k nebíčku.“

Bylo toho moc, co jsem musel nezbytně mít. 
,,Ty nemáš takové věci, babičko?“

,,Něco mám, Mirečku, ale ne všechno. Špej-
ličky nějaké ještě někde jsou. Kdyby nebyly, řek-
nu řezníkovi, snad mi jich několik vymění za by-
linky ze zahrádky. Ten jemný papír, to musíš říct 

mamince. Třeba by ti nějaký ve městě koupila, 
pokud se dostane. Lepidlo má dědeček, musíš ho 
pěkně poprosit. Na ocásek použijeme provázek 
na „povřísla“. Potíž bude ale s  dlouhým prováz-
kem. Dědeček má sice pod kůlnou dvě klubka, 
ale nevím, jestli ti z  nich potřebně dlouhý kus 
ustřihne. On ho bude určitě potřebovat. No, ze-
ptám se ho. Pak uvidíme.“

Tak odpovědně řešila babička důležité zá-
ležitosti svých vnoučků. Poradila a sama se pak 
vnořila do nitra duše malého konstruktéra. Teď 
jí přibyla, kromě starostí o hospodářství a chalu-
pu, také konstrukční záležitost výroby létacího 
draka. Tohle přece  nemohla odmítnout.

Když se rodiče vrátili z Morkovic, kde byli na 
návštěvě u stařečka a stařenky, vše jim předložila 
jako na stříbrném podnosu. Maminka i  tatínek 
přislíbili pomoc. Pak odjeli zpět do Olomouce, 
aby se věnovali svému zaměstnání. Já  mezitím 
oběhl všechny kluky ve vsi a  svěřil jsem jim, že 
bude ve Slížanech pouštění draků. Přijali to podle 
mého s radostí, protože v daný den tam byli sko-
ro všichni. Chyběli jen ti, kteří neměli to štěstí na 

hřišti v  Morkovicích – Slížanech stojí nový 
bufet,  který  je moderní a  odpovídá všem 
dnešním požadavkům, o  kterých už jsme se 
zmiňovali. Bufet slouží nejen při fotbalových 
utkáních všech našich zápasů, které se hrají 
v Morkovicích, ale je otevřen i k občerstvení 
našich občanů v příjemném sportovním pro-
středí. (informace o otevírací době najdete na 
facebooku – Sport Bar FC Morkovice zahrád-
ka na hřišti). V letní sezoně  (červenec, srpen) 
otevřeno každý podvečer.

Chceme hlavně poděkovat těm, kteří nám 
pomohli zrealizovat nové občerstvení na hřišti 
v Morkovicích – Slížanech.

Velké poděkování patří:  Městu Morko-
vice – Slížany, zastupitelům -  p.Petr Jablun-
ka, p.Vladimír Štětina, p. Jiří Vinklárek 
a p. Kamil Rábek -  za pomoc při realizaci, 
p. Bohdanu Musilovi za dopravu a manipu-
laci, Agrodružstvu Morkovice a  p. Ludvíku 
Mazurovi  za technickou pomoc, p. Petru 
Machačovi za provedení nového zastřeše-
ní. Nesmíme zapomenout poděkovat našim 
členům , kteří se účastnili prací ve svém vol-
ném čase.

DĚKUJEME!
člen výboru FC Morkovice

Martin Koutňák
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Jarní soutěžní sezona je teprve na začát-
ku a hned v úvodu na mladé hasiče a dorost 
čekal velmi důležitý závod – okresní kolo hry 
Plamen a soutěž dorostu pro rok 2018/2019. V 
této postupové soutěži patří našemu družstvu 
žáků již deset let přední příčky. Proto je každý 
další ročník trochu zavazující, ale také velkou 
výzvou. Přípravě jsme věnovali spoustu času, 
pilovali techniku, plnili všechny podmínky do 
celoroční činnosti.

Letošní ročník se konal 11. 5. - 12. 5. 
v Chropyni, celkem se ho zúčastnilo 7 kolek-
tivů v kategorii mladší a 14 v kategorii starší 
žáci.

Po podzimní části – závodu požárnické 
všestrannosti a  požárním útoku CTIF- byly 
naše pozice opět velmi dobré. Starší útočili na 
příčku nejvyšší a mladším patřilo místo druhé.

Po nezbytné prezenci, slavnostním nástu-
pu se sliby závodníků a rozhodčích, bylo od-
startováno…

První disciplínou byla štafeta CTIF – 
mladší si s časem 115,62 s doběhli pro 4. mís-

to. Starším se vedlo o poznání líp a s krásným 
časem 83, 65 s  si připsali další první místo. 
Stejně úspěšní byli i při druhé disciplíně štafe-
tě 4x60 m, s  naprosto 
úžasným časem 41,98 
s. I mladším se štafe-
tový běh podařil na 
výbornou a  dosažený 
čas 59,68 s pro ně zna-
menal 2. místo. Jako 
třetí disciplína přišla 
na řadu štafeta požár-
ních dvojic. Mladší si 
tentokrát doběhli pro 
místo 4. s  výsledným 
časem 89,62 s.

Při této disciplíně 
si starší bohužel vy-
brali svou dávku smů-
ly a k velmi pěknému 
času si připočetli 
trestné body (výsled-
ný čas 67,08 s), což 

Setkání hasičů u hejtmana

Okresní kolo hry Plamen a dorostu

Tradiční přijetí dobrovolných hasičů hejtmanem Zlínského kraje Jiřím 
Čunkem a  ocenění téměř čtyřiceti jednotlivců nominovaných prostřed-
nictvím Okresních sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska se uskutečnilo 
v pondělí 6. května 2019, k příležitosti svátku sv. Floriána, patrona hasičů, 
v prostorách Baťova mrakodrapu ve Zlíně.

Za dlouholetou práci ve výboru Sboru dobrovolných hasičů Morkovice 
a okrsku Morkovice hejtman ocenil bratra Zdeňka Procházku.

Oceněnému ještě jednou gratulujeme.
Kristina Krejčí

starostka SDH Morkovice

je v  této disciplíně odsunulo až na 7. místo, 
a také řádně zamíchalo průběžným celkovým 
pořadím. Dosavadní slušný bodový náskok 

získání materiálu na výrobu. Vždyť bylo krátce po 
válce.  

Příští sobotu přivezl tatínek z  města balicí 
papír modré barvy, maminka zase někde se-
hnala různobarevný krepový papír na mašličky 
a  babičce se podařil výměnný obchod z  míst-
ním řezníkem. A dědeček? Ten přísný hospodář 
opravdu věnoval několik metrů motouzu. A se-
stavování létajícího draka mohlo začít. 

Jen díky zručným rukám „dospěláků“, jsem 
za jeden den držel v ruce modrého draka s dlou-
hým ocasem, na němž se třepotalo množství 
pestrobarevných mašliček. Za doprovodu mých 
pomocníků, jsem vyběhl na dvůr a snažil se do-
stat výtvor do vzduchu. Běhal jsem po dvoře sem 
a tam a ta potvůrka ne a ne dostat se nad střechu 
stavení. Když babička viděla svého upoceného 
vnoučka, zastavila mne a povídala: ,,Tady není 
větříček, chlapče. Nejlepší by to bylo za vesnicí 
v polích.“

Jak babička řekla, tak to bylo. S ostatními 
kluky jsem se domluvil, že letecký den draků 
bude na vyvýšenině u  kapličky sv. Anny. Znal 
jsem to tam, protože jsem do těch míst jezdil 
s dědečkem na pole. Věděl jsem, že tam na ma-
lém vršíčku, vždycky foukalo a draci by tam byli 

ve svém živlu.
Jenže rodiče pro takovou dálku neměli po-

chopení. Sami mne tam nehodlali pustit. Babič-
ka  přišla se spásným nápadem, že nám sjedná 
doprovod odpovědného a  známého chlapce. 
Tím doprovodem byl soused „od vedle“, Jožka. 
Všichni kluci jsme ho znali, ale nekamarádili 
jsme se s ním, protože byl starší a mnohem ro-
zumnější, než my. Jistě si ještě Josef Polišenský, 
bydlící nyní v Morkovicích, na vše vzpomene. A 
pokud ne, nic nevadí, všichni někdy zapomíná-
me.

A tak Jožka souhlasil, že vyprovodí malé 
špunty ke sv. Anně a bude dávat pozor, aby se 
jim nic nestalo. Špuntům se nic nestalo, ale 
mému dráčkovi ano. S hrdostí jsem rozbalil 
dráčka vedle kapličky, natáhl ocásek s pentlič-
kami a také provázek na určitou délku. Konec 
jsem uchopil do dlaně. Někdo mi dráčka podr-
žel, a když jsem se rozběhl, pustil ho do vzdu-
chu. Modrý drak vyletěl vzhůru do oblak..... a já 
ucítil v  ručičkách prudké trhnutí. Otočil jsem 
se, pohlédl za sebe, pak vzhůru. Dráček nikde. 
To už se sbíhaly i  ostatní děti a  ukazovaly do 
koruny obrovského stromu, stojícího u kaplič-
ky. Podíval jsem se tam a  slzičky mi zaplavily 

oči. Dráček visel ve větvích, modrý balicí papír 
roztrhaný, ocásek s pestrými pentličkami omo-
taný kolem větve. I když se dráčka pokoušel do-
stat dolů i velký Jožka, dráček zůstal na stromě 
na věky.

Mně už nezbylo nic jiného, než přes slzy po-
zorovat ty nádherné pestrobarevné draky, jak se 
vznáší nad mou hlavou. Záviděl jsem. Moc jsem 
záviděl. Záviděl jsem i ty podivné papírové kra-
bice, které létaly výš, než pouzí draci.

Doma mne dlouho utěšovali, ale já si nedal 
říct. Tatínek mi tedy slíbil, že udělá nového draka 
a půjde ho pouštět se mnou. Splnilo se vše, jak 
řekl, jen o několik týdnů později. To už jsem ne-
byl ve Slížanech, ale doma v Olomouci.

Tím chci všem malým špuntům povědět, že 
jeden nezdar není důvodem k dětskému zoufal-
ství. Teď už se nemusí dlouho čekat na náhradu 
zničeného nebo ztraceného bohatství. Jde se 
s  rodiči do marketu a  náhrada je okamžitě na 
světě.

Škoda jen, že děti současnosti se asi již nikdy 
nenaučí čekat na vytouženou hračku. Bylo by to  
jen k jejich prospěchu a jistě i pro jejich budoucí 
život.

 Váš Mirko Králík.
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Jak již je zvykem, když přijdou krásné letní teploty a období prázd-
nin, začíná sezona grilování a pořádání táboráků. V žádném případě si 
nikdo z Vás neuvědomuje s tím spojená rizika vzniku požáru. Stačí jen 
jedna jiskra, kterou rozfouká vítr a může vzniknout požár, který se ve 
vyprahlé krajině, nebo ve zlatavém obilí velice rychle rozšíří. V žádném 
případě nesmíme zapomínat, že zákon o požární ochraně č. 133/1985 Sb. 
nám ukládá povinnost učinit odpovídající opatření proti vzniku a šíření 
požáru. To znamená, že musíme vše zabezpečit tak, aby se při grilová-
ní oheň nikde nerozšířil a obzvláště když pořádáme táborák (spalová-
ní hořlavých látek na volném prostranství), aby se spalování nevymklo 
kontrole a nevzniknul z něj požár.

Dalším nešvarem, kterým je, obzvláště nebezpečný, vypalování trá-
vy a suchého porostu. Vypalování trávy a suchého porostu je zakázáno 
oprávněně. Je to jedna z velmi rizikových činností, které často končí ne-
kontrolovatelným rozsáhlým požárem. Ani menší ohníčky v přírodě ale 
nejsou bez rizika. Jak je napsáno v předchozím odstavci, že zákon o po-

14.9. Rusavskými kotáry Staňová J.
28.9. Cyklo-soutok Moravy a Bečvy Bayerová V.
12.10. Moravská poušť – Bzenec Blešová P.
26.10. Hranická propast Kroutilíková V.
9.11. Z Fryštáku na Tesák Staňová J.
23.11. Olomouc – Radíkov Blešová P.     
7.12. Chřiby – Kudlovská dolina Pásková K.
30.12. Brdo Bayerová V.
31.12. Silvestrovské setkání u Svaté Anny výbor

Podrobný popis aktuální akce ve vývěsce na náměstí Morkovice
Účast veřejnosti vítána      

žární ochraně č. 133/1985 Sb. nám ukládá povinnost učinit odpovídající 
opatření proti vzniku a šíření požáru.

NEZAPOMÍNEJTE!!!!!
Vždy učinit odpovídající opatření proti vzniku a  šíření požáru. 

Negrilujte a  nepořádejte táboráky v  podmínkách, kdy nám fouká vítr 
a může oheň rozšířit, vždy po skončení grilování nebo opékání špekáčků 
vše zahaste a důkladně zkontrolujte. 

Dále nezapomínejte na zákaz vypalování trávy a suchých porostů. V 
případě porušení tohoto zákazu hrozí dle zákona fyzické osobě pokuta 
až ve výši 25 000 Kč, právnické osobě a podnikající fyzické osobě může 
být udělena sankce až do výše 500 000 Kč. Pálení klestí a zahradního 
odpadu je možné nahlásit předem na telefon 950 670 222 nebo využít 
portál na internetových stránkách http://www.hzscr.cz/clanek/hzs-zlin-
skeho-kraje-menu-informacni-servis-evidence-paleni.aspx

Bc. Pavel Krejčí, preventista SDH Morkovice

Pozor na požáry

 Plán akcí KČT, odbor Morkovice na II. pololetí 2019

se snížil. Všem bylo jasné, že bude rozho-
dovat poslední disciplína – požární útok. 
Mladší na startovní čáru nastupovali s  vel-
kým nasazením, ale ani jeden z obou pokusů 
jim nevyšel podle jejich představ a platný čas 
27,53 s  stačil na 6. místo. S rozdílem dvou 
bodů družstvu mladších pro letošní ročník 
patřilo 4. místo.

Pro udržení průběžného prvního místa 
potřebovali starší získat co nejlepší čas.  Po-
věstné sportovní štěstíčko při nich stálo hned 
při prvním pokusu a s druhým nejlepším ča-
sem 17,29 s  si připsali 2. míst o. S celkovým 
součtem 13 bodů si družstvo starších žáků 
udrželo pozici favorita a zaslouženě i zisk 1. 
místa. Spolu s družstvy z Nětčic a Zdounek 
budou náš okres reprezentovat na krajském 
kole (naše družstvo již po jedenácté v řadě), 
které se koná 8. - 9. června v Uherském Hra-
dišti.

V neděli 12. května pokračovala soutěž 
pro dorostenecké kategorie. Ranní déšť ustal 
a tak nic nebránilo v hladkém průběhu spor-
tovního zápolení.

Želízka v  ohni jsme měli v  kategorii do-
rostenci/jednotlivci: za mladší nastoupil Vít 
Vymazal, ve střední kategorii Jan Pospíšil a ve 
starších Lukáš Dopita.

Nejúspěšnější byl Vítek, který si prven-
stvím ve všech disciplínách (běh na 100 m pře-

kážek, dvojboj a znalostní test) zajistil zlatou 
medaili a tím i postup na krajské kolo.

Honzovi po 3. místě na „stovce“, 5. místě 
ve dvojboji a  4. místě v  testu patřilo celkově 
4. místo.

Nejstarší dorostenec Lukáš si doběhl na 
„stovce“ pro 7. místo, na dvojboji skončil na 
10. místě a bezchybný test mu dopomohl k 1. 
místu - celkově získal 8. místo.

Jediným zástupcem v  kategorii družstev 

bylo naše družstvo dorostenek. Svou účastí se 
děvčata kvalifi kovala na krajské kolo, kterého 
se budou účastnit již po čtvrté.

Velké poděkování patří všem závodníkům 
za skvělou reprezentaci sboru a výborné spor-
tovní výsledky, vedoucím za energii, trpělivost 
a pevné nervy při přípravě družstev a závodní-
ků a v neposlední řadě rodičům a fanouškům 
za velkou podporu.

Mgr. Lenka Stojanová, členka SDH
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se vydařil. Bylo pravé dubnové počasí.  Kaž-
dý den jiné. Přesto 425 zaregistrovaných účast-
níků pochodu se vydalo za jarní přírodou.

Pěší:     7 km       =       222         Cyklo: 4
           12 km       =        76 
           20 km       =        98       
           25 km       =        18     
           35 km       =          4
           50 km       =          3      

Konání pochodu umožnil podnik Lesy 
České republiky, s.p.

Poděkování patří:
- manželům Řezníčkovým na kontrole 

u Strašné  
- pohádkovým postavičkám pod vedením 

Kateřiny Žemžulové a Petry Krejčí
- Bronislavovi Zaoralovi za rytíře

Morkovské véšlap 2019 = 32. ročník

- všem členům KČT Morkovice za aktivní 
účast

S  přáním: „Komu učarovala příroda, má 
pocit, že nic lepšího již nemůže být“ se těšíme 
na další aktivity.

J.A. Komenský: „Choď, jak stačí krok!“
S turistickým pozdravem „Zdrávi došli“ 

výbor KČT, odbor Morkovice

Tehdejší myslivecké sdružení ČSSP Mor-
kovice obhospodařovalo honitbu, jejíž hranice 
tvořila státní silnice z Morkovic přes Litenčice, 
Hoštice, Honětice, Zdislavice, Troubky a  Slí-
žany. Byla to jedna z  nejkrásnějších honiteb 
s dostatkem zvěře jak drobné, tak spárkaté. 

V  roce 1982 bylo rozhodnuto na členské 
schůzi, že se pokusíme získat a  následně vy-
pustit do naší honitby daňka skvrnitého.

„Do našich zemí se daněk dostal v období 
po husitských válkách. První konkrétní zápis 
o této zvěři pochází z roku 1465. Byla chována 
především jako oborná zvěř a  teprve pozdě-
ji se dostala do volnosti, kde se velmi dobře 
aklimatizovala.“ (C.Rakušan a kol. – Základy 
myslivosti)

Myslivecký hospodář pan Gregor jednal 
na nejvyšších mysliveckých orgánech, až se mu 
podařilo dohodnout přidělení deseti kusů této 
krásné zvěře z Maďarska v hodnotě 100.000,- 
Kč pro rok 1985. To jsme ale netušili, co nás 
bude čekat. V prvé řadě bylo třeba vybrat lo-
kalitu pro studování aklimatizační obůrky. Ta 
byla nakonec budována v oblasti, které se říka-
lo Sady. Je zde jak les, tak pole i voda v potoce. 
Od státních lesů jsme dostali použité pletivo 

z oplocenek a dřevo na sloupky. Pak už nás če-
kala náročná práce s výstavbou zhruba 800m 
plotu, který byl 2m vysoký, vybudování přikr-
movacího zařízení a posedu jako pozorovatel-
nu. Všech 35 členů MS odpracovalo desítky 
hodin, než bylo vše připraveno.

23. ledna 1985 jsme byli vyzváni, abychom 
se následující den, tedy ve čtvrtek 24. ledna 
dostavili do Interlovu Přerov k převzetí deseti 
kusů dančí zvěře, která bude přivezena z Ma-
ďarska. Ještě 23. ledna jsme překontrolovali 
oplocení obůrky a ve čtvrtek ráno přivezli gra-
nule a  seno, které bylo následně založeno do 
studovaného  přikrmovacího zařízení. Pak už 
jsme jen čekali na příjezd náklaďáku se zvěří. 
Jenže asi v 10,30 hod. přijel pan Schrott s tím, 
že daňci ještě nepřekročili naše hranice. Pan 
Gregor se vrátil s  tím, že nám budou daň-
ci vydáni až v pátek ráno. V pátek ráno tedy 
nákladní auto TATRA z JZD s řidičem Fran-
tiškem Pospíšilem a p. Gregorem vyrazilo již 
podruhé do Přerova. Já jsem se dohodl s pa-
nem Schrottem, že je budeme čekat u obůrky. 
Přesto, že mrzlo a foukal ledový vítr, jsme v 8 
hodin dorazili. Ještě jednou jsme vše  překon-
trolovali, a protože byla velká zima, rozdělali 

 Daněk v našem regionu

jsme oheň. Kolem půl jedenácté se k nám při-
pojil ještě Tonda Procházka. Protože jsme se 
do 14,00 hod. nedočkali, odešli jsme k  nám 
domů a telefonem zjistili, že očekávaný kami-
on z Maďarska teprve přijel do Přerova.

Auto s daňky přijelo teprve kolem 16. ho-
diny. Velkým štěstím bylo, že jsme dojednali 
nákladní auto TATRA, ale i to mělo velké pro-
blémy kvůli sněhu se k  obůrce vůbec dostat. 
Díky zkušenému řidiči se to podařilo. Bylo 
přivezené 5 daňků a 5 daněl. 

Tříleté čekání tedy bylo naplněno, a když 
jsme pozorovali zdravou, krásnou dančí zvěř 
v aklimatizační obůrce, přáli jsme si, aby se jí 
u nás dařilo a obohatila svou přítomností celé 
Litenské vrchy.

V  sobotu 2. února jsem při pravidelné 
kontrole oplocení obůrky našel jednoho daňka 
zhaslého u krmelce. Okamžitě byla informo-
vána veterinární nemocnice prostřednictvím 
MVDr. Michálka. Následně nám bylo sděleno, 
že daněk uhynul na zánět střev vlivem značné-
ho podchlazení, zřejmě při přepravě v  trans-
portní kleci.

Přes tuto nepříjemnou událost se nám po-
dařilo dančí zvěř v obůrce udržet oproti před-
pokladu čtyř měsíců až do 9. listopadu 1986. 
Je však třeba říci, že 1. března 1986 nám uhy-
nula ještě daněla.

7. 8. 1986 aklimatizační obůrku navštívili 
vysocí funkcionáři ÚV ČMS a  Vysoké školy 
zemědělské v Brně. V zápisu, který provedli do 
naší kroniky, nás pochválili za obětavou práci 
kolem daňků. 

V  neděli 9. listopadu 1986 po skončení 
brigády provedl myslivecký hospodář pan 
Gregor otevření vypouštěcí brány a tím umož-
nil daňkům aklimatizační obůrku opustit.

V úterý 11. listopadu jsem provedl spolu 
s  p. Gregorem kontrolu a  zjistili jsme, že do 
této doby zvěř obůrku neopustila. Proto jsme 
rozstříhali plot do vysokého lesa k  oddělení 
č. 5. Koncem týdne již dle neověřených zpráv 
někteří občané pozorovali daňky na poli s lu-
cerkou mimo obůrku.

Tímto datem – 11. listopadu 1986 – začíná 
zazvěřování  naší i okolních honiteb daňkem. 
Celkem bylo vypuštěno 12 kusů zvěře, a to 4 
daňci, 4 daněly a 4 dančata.

Ivan Šebestík
tehdejší předseda MS
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Na přelomu února a  března jsme odehráli ostatky v  Nevojicích 
a  Pačlavicích. Obě akce byly velmi vydařené. V  dubnu následoval 
v Morkovicích průvod na Květnou neděli, který se konal i přes nepří-
zeň počasí. Ke květnu neodmyslitelně patří hody na Dřínově, kde jsme 
hráli už potřetí. 

V  červnu nás čeká vystoupení v  Počenicích, průvod Božího těla 
a Morkovské hody. Na léto už máme téměř plný kalendář, který je k na-
hlédnutí na našich stránkách. Těšíme se na společná setkání.

kapelník Bc. Svatopluk Krejčí

DH Morkovčanka

Jaro bylo pro náš sbor velice nabité. Už od února jsme se začali 
scházet nad přípravami, abychom všechno stihli pořádně natrénovat. 
Jako první nás čekal tradiční Májový koncert ke Dni matek, pak účast 
při mši v Kladerubech a nakonec festival pěveckých sborů v Českých 
Budějovicích a Českém Krumlově.

Koncert ke Dni matek se konal 12. května a měli jsme tu čest zpí-
vat na nově zrekonstruovaném zámku v Morkovicích. Velký dík patří 

panu Josefu Gschwandtnerovi za to, že nám takové vystoupení umož-
nil. Velký sál na zámku má krásnou akustiku a je to stylové místo pro 
kulturní akce. 

Kromě sboru Cantus, zde vystoupili také žáci místní Základní 
umělecké školy a  město Morkovice rozhodně může být na své malé 
umělce právem hrdé. Množství posluchačů, kteří na koncert přišli, nás 
velmi mile překvapilo a rádi bychom jim touto cestou také poděkovali, 
nejen za fi nanční dary, ale především za báječnou atmosféru. 

18. května jsme se zúčastnili slavnostní mše v Kladerubech, aby-
chom pomohli s  poutí k  oslavě a  chvále Boží. Jsme rádi, že jsme se 
mohli takové akce zúčastnit. Odpoledne následovalo ještě malé sou-
středění, abychom byli co nejlépe připraveni reprezentovat Morkovi-
ce na festivalu v  Jižních Čechách. Víkend 31. května - 2. června byl 
náročný, ale skvělý. Konkurence byla silná, ale i  tak se nám podařilo 
zaujmout a předvést se v nejlepším světle. 

Přes léto si dáme zasloužené pr ázdniny a sejdeme se zase koncem 
srpna, abychom pracovali na programu na podzim. A co nás tedy bě-
hem podzimní sezony čeká? Také toho nebude málo, ale na přesný 
program si budete muset ještě chvilku počkat. Prozatím však mohu 
prozradit, že se můžete těšit na koncert k 30. výročí Sametové revoluce 
a koncert k výročí svatořečení Anežky České. Podrobnosti vám přine-
seme v příštím Zpravodaji.

PS Cantus a jarní sezona
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Rozlučka s tímto krásným rokem nás čeká při poslední velké akci, 
kterou bude táborák na školní zahradě a besídka s rozdáním vysvědče-
ní v  jednotlivých Klubíčkách, Šikulkovi i v herně. Děkuji maminkám 
i dětem za spolupráci při cvičení, tvoření i hraní a navazování kamarád-
ských vztahů i výměně zkušeností v oblasti výchovy našich nejmenších.

Zvláštní dík patří naší fotografce Kamči, která nám udělala radost 
povedenými fotografi emi v zimě i teď – na jaře a měla hodně trpělivosti 
při své práci.

Jsme vděčni vedení města Morkovice-Slížany i naší místní základní 
škole za poskytnuté prostory, kde již 3 roky sídlíme a můžeme si hrát, 
cvičit, zpívat a tvořit dle naší fantazie, rozvrhu a chuti.

Loučíme se speciálně s budoucími školkáčky  a maminkám, které 
půjdou do zaměstnání, přeju úspěšný nástup do pracovního prostředí 
a s některými opět na viděnou ;-)

teta Maruška

Sluníčko – končí školní rok 2018/2019

Mateřská škola

Naše třída Notičky přijala pozvání od paní 
učitelek a dětí z MŠ Pornice na společný turi-
stický výlet po trase Skavsko, Švábka, Pornice. 
V úterý 7. 5. v ranních hodinách jsme všichni 
společně s pornickými předškoláky nasedli do 
autobusu směr Skavsko. Dále už nás čekala 
pěší túra, která byla zahájena říkankou,  jenž 
nás provázela  po celou dobu pobytu v přírodě:  
„Potkaly se školky na přírodní toulky, hej, hej, 
hej, radost z lesa měj!“ Paní učitelka Jana Malá 

Přírodní toulky do Pornické školky

Celoročně nabízíme rodičům v rámci spolupráce s mateřskou 
školou různé akce, kterých se mohou dle svých časových možnos-
tí a zájmu zúčastnit. Tyto akce zahrnují různá tvořivá odpoledne, 
turistické vycházky, hraní divadla s dětmi a dětem, předčítání po-
hádek, besídky a jiné.

Konec letošního dubna nám nabídl krásné teplé jarní počasí, 
které lákalo do přírody. Děti ze třídy Notiček se společně se svými 
rodiči vypravily na plánovaný cyklovýlet z  Morkovic do Prask-
lic. Cestou mezi poli se nám otevíraly krásné výhledy do okolí. 
V Prasklicích na dětském hřišti rodiče i děti odpočívali, občerstvili 
se a pomalu vyrazili na zpáteční cestu po cyklostezce do Morko-
vic. Tato netradiční akce měřila 10km a na ní se setkalo 18účast-
níků. Děkujeme rodičům, kteří se cyklovýletu s dětmi zúčastnili, 
za jejich ochotu a zájem trávit neformálně čas s ostatními i mimo 
půdu MŠ.

Skácelová Dagmar, uč. MŠ Morkovice

Cyklovýlet  s rodiči

seznámila malé turisty s trasou, kterou jim uká-
zala na mapě. Cestou nás čekalo plnění různých 
úkolů, týkajících se seznámení se zákazovými 
značkami v  přírodě (zákaz rozdělávání ohně, 
zákaz kouření,…) znalosti zvířat, vyhledávání 
dvojic obrázků, které k sobě patří, třídění odpa-
du a ochrany přírody. Na Švábce děti posvačily 
a zahrály si pohybovou hru. Čekal nás poslední 
úsek cesty a  za nedlouho  jsme stáli před MŠ 
v Pornicích, kde nás všichni mile přivítali. Paní 

učitelky provedly děti budovou a  ukázaly jim 
prostory pro pobyt dětí. Děti pak měly možnost 
hrát si společně ve třídě.  Přiblížil se čas společ-
ného oběda v  jídelně a bylo třeba se rozloučit 
a  poděkovat za příjemně strávené dopoledne. 
To, že se potkaly dvě školky na přírodní toulky 
bylo moc dobře, děti měly radost nejen z lesa, 
ale i z e společného setkání a poznávání nejbliž-
šího okolí Morkovic. Děkujeme kolektivu MŠ 
v Pornicích a těšíme se někdy na další setkání.
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Základní škola

Čtenářství je u žáků nutné podporovat
V současné technické době je stále obtížnější 

přilákat děti, aby si raději místo počítače či hra-
ní na mobilu, vzaly do ruky knihu. Čtenářskou 
gramotnost je proto důležité podporovat a  zá-
bavnou formou přivést děti zpět ke knihám. V 
letošním roce věnujeme čtenářství větší pozor-
nost. Vždy, když byl den, týden nebo měsíc, kte-
rý souvisel s knihou nebo čtením, jsme se snažili 
vymyslet takové aktivity, kterým by se mohli uči-
telé se svými žáky věnovat. V rámci Mezinárod-
ního dne darování knih mohli žáci obdarovat své 
kamarády, spolužáky, učitele knihou, kterou mají 
oblíbenou. Nemuselo se jednat o knihu novou, 
mohla pocházet i z jejich knihovny.

Další velká akce byla naplánována na březen, 
kdy si připomínáme měsíc knih. S tím souviselo 
vytvoření několika bodů, kterým se mohli učite-
lé ve třídách věnovat. Mimo jiné zde byla mož-
nost vytvořit prezentaci na jakoukoliv knihovnu 
ve světě, zadat knihu nebo úryvek, které si přečte 
celá třída, a z níž udělá vyučující pracovní list, 
který mají žáci vyplnit a ti nejlepší obdrží pou-
kaz na knihu, dle vlastního přání. Součástí mě-
síce knih byla i možnost přespat ve škole. Toho 
využila třída 3.A a  ze čtvrtka 28. 
března na pátek 29. března nocovalo 
osmnáct statečných ze 3.A ve škole 
se svou paní učitelkou Kristýnou 
Ludíkovou. Celé nocování bylo pro-
tkáno čtenářstvím, knihami a vším, 
co s  nimi souvisí. Druhý den ráno 
se žáci více dozvěděli o známém po-
hádkáři H. Ch. Andersenovi, jeho 
díle i životě a pokusili se navrhnou 
přebal knihy, pod kterou se i autor-

sky fi ktivně podepsali. Oba dny byly plné zážit-
ku, napětí, informací, čtení, zábavy a přátelství

Březnu, měsíce knih, se chytili i  žáci třídy 
8.A a ve spolupráci s paní učitelkou Forbelskou 
si připravili program pro žáky 4. tříd. V progra-
mu, který trval dvě vyučovací hodiny, se čtvrťáci 
nejprve seznámili s básničkami, které nazýváme 
limeriky. Dozvěděli se, jak limeriky vypadají, se-
známili se s dvěma básníky, kteří je psali, a mohli 
si několik limeriků poslechnout od žáků 8.A. 
Druhou hodinu se role vyměnili: osmáci se stali 
rozhodčími a limeriky se tentokrát ve hře dvou 
týmů proti sobě učili čtvrťáci. Tyto dvě hodiny 
byly vzájemným obohacením pro všechny, kdo 
se zapojili. Některá děvčata z 8.B pak pod vede-
ním paní učitelky Šmídové napsala knihu o ně-
kolika kapitolách.

Součástí čtenářské gramostnosti jsou i různé 
soutěže. Jednu takovu absolvovala paní učitelka 
Křůmalová se svou třídou. Vyhlásil ji Albatros 
a plnění úkolů nebylo vůbec jednoduché. Již tra-
dičně jsou literární příspěvky zasílány do soutě-
že vyhlášené Památníkem Terezín. Čtenářství je 
možné propojit i s jinými předměty, než je pouze 

čtení a český jazyk. V hodinách výtvarné výcho-
vy si mohli žáci udělat přebal své oblíbené knihy.

V květnu v  rámci projektu Dny dětského 
čtení navštívila třída 3.B, se svou třídní paní uči-
telkou Křůmalovou a panem Balážim, 7. května 
Dům s pečovatelskou službou v Pačlavicích. Děti 
představily svou knihu a  kousek z  ní přečetly, 
nejdříve větší skupině babiček a dědečků a po-
tom dole v přízemí se rozdělily na dvě skupiny 
a také chvilku četly. Na závěr zazpívaly pár písni-
ček a daly seniorům záložky do knih, které vyro-
bily. Myslíme, že jsme jim trochu zpříjemnili den 
a snad donesli trochu radosti.

Žáci naší školy mají k  dispozici knihov-
nu, kde si mohou knih bezplatně půjčit, přečíst 
a vrátit, popřípadě přinést knihu novou. Nezbyt-
nou součástí rozvoje čtenářské gramotmnosti je 
i profesionální přístup k této disciplíně. I z toho 
důvodu se někteří pedagogičtí pracovníci vzdě-
lávají a  navštěvují kurzy zaměřené tímto smě-
rem. Kniha by měla mít své nezastupitelné místo 
v životě každého člověka.

Mgr. Eva Bánská, Mgr. Zuzana Křůmalová, 
Mgr. Jiřina Forbelká a Mgr. Kristýna Ludíková

Erasmus + v Morkovicích pokračuje
Uplynul rok, a my jsme v neděli 12.5.2019 přivítali naše kamarády 

ze slovenské
Základní školy J. V. Šimka v Žitavanech.
Některé své kamarády jsme poznali přes eTwinning a některé jsme 

viděli minulý rok, některé poprvé. Potom paní učitelky rozdělily slo-
venské děti do rodin. Měly velká zavazadla. Cestou do rodin poznaly 
naši hezkou vesnici.

V Pondělí začala ta pravá spolupráce mezi českými a slovenskými 
kamarády tím že jsme se všichni seznámili prostřednictvím zajímavých 
her. Plnili jsme různé úkoly po škole a tak jsme poznali prostory školy. 
Po chutném obědě jsme ve školní tělocvičně hráli různé hry, nejvíc se 
nám líbila vybíjená. 

V Úterý nás čekal velmi zajímavý program. Do školy přišel mistr 
košikář a ukázal nám, jak se plete skutečný košík. Abychom si to sami 

mohli zkusit, paní učitelky nám rozdali 
materiál na pletení tužkovníků. Přiznám 
se, nebylo to vůbec lehké, některým se to 
dařilo a jiným moc ne. Bylo pro nás ctí, že nás ve škole navštívil mor-
kovský starosta pan Mgr. Pavel Horák, měli jsme na něho moc otázek, 
které se týkali jako osoby ale také rozvoje města: Výstavba radnice, so-
kolovny, modernizace naší školy. Po obědě jsme navštívili Košikářské 
muzeum a zámek.

Ve Středu jsme byli v Archeologickém skanzenu v Modré. Viděli 
jsme tam dřevěné domy pokryté slámou a  ukázku starověké školy. 
Zajímavé byli tabulky na psaní ze včelího vosku. Byla tam i ukázka 
chovu užitkových zvířat. Po ukázce v Modré jsme přijeli do Velehra-
du do Baziliky Nanebevzetí panny Marie a sv. Cyrila a Metoděje. Do-
zvěděli jsme se spoustu informací o  původu i  současnosti baziliky. 
Získané informace byly pro nás důležité při zpracování pracovních 
listů ve škole. Po prohlídce Velehradské baziliky jsme se přesunuli 
do KOVO ZOO ve Starém městě. Po cestě vláčkem jsme si prohlédli 
celý areál, ale zvlášť se nám líbili sloni, žirafy, ryby, ptáky, mrož, go-
rila, kočkovité šelmy vyrobené z kovového odpadu. Potom jsme jeli 
do školy a  všechny získané informace jsme použili na vypracování 
informačních listů. 

Ve Čtvrtek jsme věnovali našemu nejbližšímu městu Kroměříž. 
Navštívili jsme Zámeckou věž, kde se momentálně natáčelo pokračo-
vání fi lmu Marie Terezie. Prošli jsme se Podzámeckou zahradou a mini 
zoo. Zabavili jsme se v zrcadlovém bludišti. Následovala prohlídka ná-
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Chlapci mají zájem o fotbalový kroužek
Každé pondělí mají děti fotbalový kroužek, který je rozdělen na dvě 

skupiny, mladší (1. a 2. třída ZŠ) a starší (3., 4. a 5. třída). Do každé skupiny 
chodí více než 20 dětí, což je skvělé, neboť je vidět, že se děti rády věnují 
pohybu a že je o tento kroužek zájem. S dětmi hrajeme různé hry, pořádá-
me i soutěže a také hrajeme fotbal nebo pořádáme pro děti v rámci tohoto 
kroužku menší fotbalové turnaje mezi dětmi, které se daný den kroužku 
zúčastní. Snažíme se také děti připravit na turnaj Mc Donald´s Cup, na 
který děti každý rok jezdí. Děti musíme pochválit za to, jak v tomto škol-
ním roce naši školu reprezentovaly, neboť se podařilo mladším dětem 
(ročník 2009 a mladší) i starším dětem (ročník 2007 – 2009) ve své kate-
gorii postoupit z Okrskového kola v Kroměříži do Okresního kola, které 
mladší děti odehrály v Bystřici pod Hostýnem a starší děti v Hulíně. Děti 

Mluvím, mluvíš, mluvíme

Březen a duben ve školní družině

V dubnu se v odpoledních hodinách ko-
nala tradiční soutěž v  mluvním projevu pro 
druhý stupeň naší škola. Účast byla poměr-
ně hojná a  je dobře, že jsou v  současné děti 
schopné mluvit souvisle celou minutu.

Soutěžilo se ve dvou kategoriích: první 
z nich byla určena žákům šestých a sedmých 
tříd, druhá pak žákům osmých a  devátých 
tříd. Stejně jako v minulých letech, tak i letos 
na soutěžící čekala zajímavá témata, na jejichž 
přípravu měli jednu minutu. Stejná délka jim 
pak byla vyměřena, když mluvili. V některých 
případech přispěchal na pomoc pan učitel 
Koudelka a  žákům pomohl návodnými otáz-
kami.

Březen v družině patřil mimo jiné knize. Do knihy jsme si vyrobili záložky, četli 
jsme pohádky a také jsme je výtvarně ztvárnili. V březnu se slaví Světový den vody 
a pro nás to bylo téma v přírodovědné činnosti.

Vysvětlili jsme si důležitost a ochranu vody a co znamená pojem koloběh vody. 
Další svátek, který jsme nenechali opomenutý, byl 1. duben – Den ptactva a povídání, 
proč ptáci zpívají. Duben byl plný velikonočních zvyků a příprav na ně. Již tradičně 
jsme vynesli zimu – Moranu, vyzdobili jsme velikonočně třídu, také chodbu a po uple-
tení pomlázek jsme se odebrali na velikonoční prázdniny.

Po návratu do školy nás čekala práce na téma Den Země. Děti si zkusily třídit od-
pad, naučily se píseň Třídíme odpad v doprovodu hudebních nástrojů a hlavně se se-
známily, jak mají chránit a co mohou udělat pro Zemi. Na školní zahradě se děti mohly 
vydovádět při celodružinové soutěži HOD NA CÍL a PŘEKÁŽKOVÉ JÍZDĚ NA KO-
LOBĚŽCE. Toto období jsme zakončili zdobením a postavením májky na zahrádce.

vychovatelky školních družin

Po vystoupení všech účastníků se mezi se-
bou domluvila porota, která zasedla ve složení 
paní učitelka Šmídová, Pipek Lendelová a For-
belská, na konečném pořádí.

V kategorii šestých a sedmých tříd si nej-
lépe vedl Jáchym Beerkens, druhá skončila 
Diana Barnetová a  bronzovou 
příčku obsadila Lenka Šama-
nová.

Ve druhé kategorii bylo 
pořadí následující: Šimon 
Beerkens, druhý skončil Jan 
Otevřel a  třetí místo patřilo 
Žanetě Kalivodové. Všichni 
účastníci si zaslouží velkou po-

chvalu, protože není jednoduché se postavit 
před ostatní a minutu souvisle mluvit, tak aby 
to mělo hlavu a patu. Poděkování patří i po-
rotě a panu učiteli Koudelkovi za bezchybnou 
organizaci.

Mgr. Eva Bánskág

městí s radnicí. Uvědomili jsme si, jak je ta Kroměříž pěkná a zajímavá. 
Po obědě jsme relaxovali v Dětském světě. 

Dostali se nám informace od slovenských kamarádů, že se jim 
líbilo ubytování ale i programy co pro ně rodiny připravily: společné 
procházky, nákupy, společenské hry, návštěva bazénu a aquaparku, ná-
vštěva Brna, jízda na koni a kolotočích, hra bowlingu.

Pátek byl hodnotícím dnem. Naším úkolem bylo vyjádřit své poci-
ty z prožitého týdne. Ze všech absolvovaných aktivit vzešel jako nejlep-
ší Dětský svět, KOVO ZOO, prohlídka Kroměříže a Velehradu. Tento 
rok Erasmus + byl zajímaví veselý i poučný a už teď se moc těšíme na 
návštěvu kamarádů v jejich škole v Žitavanech.
Lukáš Landor, Daniel Geprt, Júlia Kováčová, Lucie Kučírková, Eliška Lavrovičová

Zápis do prvních tříd

V úterý 30. dubna se na naší škole uskutečnil 
zápis dětí do prvních tříd. Již tradičně je to pro 
mnohé slavnostní akce, kterou si nenechají ujít 
rodiče a mnohdy i prarodiče, či ostatní příbuzní. 
Zápis byl určen pro děti narozené v termínu od 
1.9. 2012 do 31.8. 2013 a ty, které měly v minu-
lém roce odklad. Vedle vyřízení povinných ad-
ministrativních úkonů si mohly děti a jejich ro-
diče vyzkoušet, jak jsou připraveni na vstup do 

školy. V jednotlivých třídách na ně čekaly paní 
učitelky a asistentky, které se jich ptaly na barvy, 
tvary, základní číslice, pohádky a také na to, zda 
už umí nějakou básničku či písničku. Děti byly 
moc šikovné a za své snažení byly vždy odměně-
ny drobným dárkem a pak i legem a upomínko-
vým listem. Podle přihlášených dětí to v součas-
né chvíli vypadá na otevření dvou prvních tříd.

Mgr. Eva Bánská

podaly skvělé výkony a patří jim poděkování. Věříme, že se v příštím roce 
podaří ještě více vylepšit letošní výsledky. Sportu zdar a fotbalu zvlášť :-)

Ing. David Vlček, trenér fotbalového kroužku
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Práce Rodičovské akademie 
je pro školu důležitá

Již řadu let působí při základní škole dobrovolné sdružení rodičů 
dětí, které chodí do ZŠ Morkovice. K jejich hlavním cílům patří spo-
lupráce rodičů se ZŠ při výchově žáků, při zajišťování školních a  mi-
moškolních akcí po dohodě s vedením školy, při pořádání kulturních, 
výchovných a společenských akcí. Neméně důležité jsou pak příspěvky 
z  fondu, kterým přispívá Rodičovská akademie žákům na jejich čin-
nost v soutěžích, přehlídkách, na odměny a ceny pro žáky, na dopravu 
na soutěže, na dopravu a pomůcky na lyžařský výcvikový kurz a školy 
v  přírodě, na knižní odměny premiantům na konci roku, kupuje šer-
py pro deváťáky, přispívá na pomůcky pro školní družinu. Prostřed-
ky poskytuje na základě předloženého plánu čerpání a  má výhradní
právo kontroly nad hospodařením. Fond, z něhož jsou fi nance poskyto-
vány, je z části plněn penězi za roční příspěvek, který hradí žáci na za-
čátku roku a pak především z peněz, které se utrží na akcích. V letošním 
roce to byl opět Vánoční jarmark, ples, Z pohádky do pohádky apod. 
Peníze jsou pak rovnoměrně rozděleny a v případě každého ročníku jsou 
z nich hrazeny i různé aktivity žáků. Práce to jistě není vůbec jednoduchá 
a členům Rodičovské akademie patří veliké poděkování za jejich činnost, 
kterou pro školu dělají. O to víc, že ji dělají ve svém volném čase.

Mgr. Eva Bánská

Terénní exkurze Poušť a řeka

V pondělí 6. května se vybraní žáci druhého stupně zúčastnili terénní 
exkurze s názvem Poušť a řeka.

Na žáky čekala osmikilometrová trasa přes tzv. Moravskou Saharu, 
což je vžitý název pro národní přírodní památku Váté písky, která se jako 
úzký bezlesý pruh táhne podél železniční tratě nedaleko Bzence. Tato lo-
kalita sousedí s přírodním parkem Strážnické Pomoraví a v její blízkosti 
se nachází přírodní památka Osypané břehy. Žáci se seznámili s různými 
druhy rostlin i živočichů, které na jiném území naší republiky nenajdeme, 
dozvěděli se něco o historii tohoto území, viděli zdejší pískovnu i přirozené 
meandry řeky Moravy.

I přes nepřízeň počasí se exkurze vydařila a žáci měli možnost poznat 
něco nového.

Mgr. Eva Pátíková a Mgr. Monika Navrátilová

Zdravím všechny čtenáře tohoto čísla zpravodaje a rád bych v ně-
kolika větách shrnul větší akce a tak trochu se ohlédl za tímto škol-
ním rokem na Základní umělecké škole Kroměříž, místní pobočce 
Morkovice-Slížany. 

Hned v úvodu bych věnoval pár řádků zajímavým a naučným hu-
debním exkurzím do Prahy, kde jsme v Rudolfi nu prožili fantastický 
hudební program pořádaný Českou fi lharmonií. Organizaci výletů, 
a s ní spojené komentované prohlídky města, měla na starost kole-
gyně Mgr. et Bc. Marie Sobotková, dipl. um., za což jí patří obrovské 
díky! Před Vánocemi jsme spoluúčinkovali při rozsvěcování vánoč-
ního stromu na náměstí. Jako každoročně jsme uspořádali ve víceú-
čelovém sále Vánoční koncert. Po Vánocích jsme v místním kostele 
ve spolupráci s místní Římskokatolickou farností pořádali Benefi ční 
koncert. Výtěžek koncertu byl krásných 7619,- a bsyl rozdělen rov-
ným dílem na podporu „Sjednocené organizace nevidomých a slabo-
zrakých ČR - SONS“ a na dofi nancování opravy věže kostela v Mor-
kovicích. V polovině měsíce dubna proběhl každoroční Absolventský 
koncert. Žáci, kteří letos absolvovali I. nebo II. stupeň hudebního 
oboru, jsou: Kalivodová Žaneta – klavír (ze třídy p. uč. Dany Stýs-
kalíkové), Korčáková Karolína, Nedbalová Aneta – housle (ze třídy 
p. uč. Luďky Vašákové), Kudělková Sabina, Minks Tomáš, Šoltésová 
Aneta – elektrické klávesy (ze třídy p. uč. Marka Bubeníčka), Mi-
chalková Jana – housle (ze třídy p. uč. Martiny Zapletalové), Minks 
Marek – elektrická kytara (ze třídy p. uč. Milana Vaculíka), Novotný 
Radek – trubka, Vozdková Vendula – zobcová fl étna (ze třídy p. uč. 
Vojtěcha Ludíka), Štelcová Nela – klavír (ze třídy p. uč. Víta Krejčiří-
ka), Vysloužilová Romana – kytara (ze třídy p. uč. Radka Mlčocha), 
Měrková Kateřina – zpěv (ze třídy p. uč. Veroniky Juřenové). Výtvar-
ný obor uspořádal pro veřejnost v  tomto školním roce dvě výstavy. 
První byla v období předvánočních besídek a druhá v době besídek 
v měsíci květnu a červnu. Výstava bývá k viděné v přísálí bývalého 
kláštera. Taneční obor letos vystoupil také na předvánoční besídce, 
na květnové besídce, na Závěrečném vystoupení v  Kroměříži a  vy-
stoupí i na místních hodech.

Jmenuji ještě dvě větší akce, které nás čekají. Tou první jsou místí 
hody, na kterých můžete v sobotu odpoledne v tomto školním roce 
naposledy spatřit či zaslechnout na jevišti naše žáky v „ZUŠkovém“ 
pětačtyřicetiminutovém bloku. A tou druhou akcí je ještě hudební 
naučný výlet do Litomyšle. Kde plánujeme komentovanou prohlídku 
města, zámku a rodného bytu českého hudebního velikána.

Díky jménem celé pobočky městu za podporu, vstřícnost a spo-
lupráci. Díky patří všem mým kolegům, všem příznivcům „ZUŠky“, 
žákům, rodičům a všem, se kterými jsme letos spolupracovali. 

S pozdravem Vojtěch Ludík, DiS., 
vedoucí pobočky

ZUŠ

Absolventi: zleva Novotný Radek, Minks Tomáš, Kudělková Sabina, 
Šoltésová Aneta, Michalková Jana, Kalivodová Žaneta, 

Vozdková Vendula, Nedbalová Aneta, Korčáková Karolína, 
Měrková Kateřina, Vysloužilová Romana, Minks Marek, 

Štelcová Nela
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Kutilo vé 
a bastlíři!

Pojďte s námi stavět domácí 3D tiskárnu. 

Místní spolek STEPR organizuje 

workshop, kde bude během tří 

dvouhodinových setkání ukázáno, jak 

si postavit 3D tiskárnu. Vítáme všechny 

se zájmem o techniku, včetně mládeže. 

Termín bude zájemcům upřesněn. 

Kontaktujte nás emailem na adresu petr.

balazi@stepr.cz. Těšíme se na Vás.

 KOSMETICKÉ 
STUDIO 

MORKOVICE
Kosmetické studio Vám nabízí 

veškeré služby spojené 
s krásou a relaxem.

Náměstí 29, Morkovice – Slížany 
768 33

Markéta Matulová
Objednávky na čísle 601 151 626
 Otevírací doba dle objednávek

Pizza Rico
Upozorňujeme zákazníky, že provozovna 

Pizza Rico bude z provozních důvodů

zavřená od pátku 21. 6. 

do neděle 23. 6. 2019.

Inzerce
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